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En de Andreaspenning ging naar:

Gilde vrijwilliger Karel Philippens!
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Gilde Amsterdam beweegt mee met 
Amsterdam, een stad die nooit stil-
staat. Vrijwilligers maken het verschil: 
of het nu gaat om kinderen met een 
leesachterstand, anderstalige Am-
sterdammers die hun Nederlands 
willen verbeteren, of mensen die hun 
loopbaan opnieuw willen vormgeven. 
Door hun inzet brengen ze niet alleen 
anderen verder, maar versterken ze 
ook de stad als geheel.

In dit jaarverslag lees je meer over 
onze projecten en de mensen die we  
in 2024 mochten begeleiden.

Beleidsmatig was 2024 bovendien 
een belangrijk jaar. De gemeente 

Amsterdam kondigde een nieuwe 
visie op de inrichting van het sociale 
domein aan, wat bij veel organisaties 
tot onzekerheid leidde. Voor ons bood 
het juist de kans om een vernieuwende 
subsidieaanvraag te doen. Met succes: 
we ontvingen toekenning voor zes 
jaar, met meer ruimte én middelen dan 
voorheen. Dat betekent ook: ruimte 
voor iets nieuws.

Vanaf 2025 starten we met Power-
Vol, een training voor ouderen over 
identiteit, zingeving, gezondheid en 
toekomst. We beginnen in Amster-
dam-Zuid en hopen het project in de 
komende jaren verder uit te rollen naar 
andere stadsdelen.

Een ander hoogtepunt was de fusie 
per januari 2025 met KansenNet en 
SamenSpraak Noord. In 2024 zijn we 
hier intensief mee aan de slag gegaan. 
We kijken uit naar deze samenwerking: 
het versterkt onze positie én biedt 
nieuwe mogelijkheden om nog 
beter samen te werken met andere 
organisaties.

En natuurlijk gaan we ook in 2025 
verder met waar we goed in zijn: 
mensen verbinden, inspireren  
en verder helpen. Via deze weg  
wil ik graag de vrijwilligers nadruk- 
kelijk bedanken, die zich blijven 
inzetten voor een sociaal en 
verbonden Amsterdam! 

In 2024 vierde Gilde Amsterdam haar 40-jarig bestaan. Al vier decennia delen vrijwilligers hun 

kennis en levenservaring met mensen die daar graag van willen leren. Een bijzonder moment  

om bij stil te staan. Samen met alle vrijwilligers keken we naar een film over het ontstaan van 

Gilde, de groei in de afgelopen jaren en onze blik op de toekomst. 

Al veertig jaar leren van elkaar 

‘Door hun inzet brengen onze vrijwilliger niet alleen anderen verder,  
 maar versterken ze ook de stad als geheel.’

Margje de Jong, directeur Gilde Amsterdam
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Een bijzonder jubileumjaar

In 2024 hadden we een bijzonder moment om bij stil te staan: Gilde Amsterdam vierde haar veertigste verjaardag. Een mijlpaal om trots  

op te zijn. Sinds 1984 zetten vrijwilligers zich in om hun kennis en ervaring door te geven aan stadsgenoten. Samen met alle vrijwilligers  

keken we naar een film over het ontstaan van Gilde Amsterdam, de groei in de afgelopen jaren en onze blik op de toekomst.

40 Jaar Gilde Amsterdam - Jubileum en Vooruitblik

‘Zonder onze vrijwilligers zou Gilde Amsterdam  
 niet het succes zijn dat het nu is.’

Margje de Jong, directeur Gilde Amsterdam

Bijzondere viering
Het jubileum was een kans om terug én vooruit te 
kijken. Zoals directeur Margje de Jong het zei:  
“Voor een organisatie als Gilde Amsterdam bete-
kent 40 jaar bestaan dat je je bestaansrecht hebt 
aangetoond.” Tijdens de viering lanceerden we een 
speciaal jubileumfilmpje, waarin onze geschiedenis, 
impact en toekomstplannen tot leven komen.

Een bijzonder hoogtepunt was de uitreiking van  
de Andreaspenning aan Karel Philippens. Hij zette 
tien jaar geleden het traject Taal voor het Leven  
op en hielp daarmee vele Amsterdammers op weg. 
Zijn betrokkenheid, visie en jarenlange inzet zijn  
van onschatbare waarde geweest – en dat werd 
terecht in het zonnetje gezet.

Trots en dankbaarheid
Margje de Jong sloot haar toespraak af met een  
warme toast: “Dank jullie wel voor jullie inzet  
voor de mensen die het nodig hebben.  
Zonder jullie zou Gilde Amsterdam niet het  
succes zijn dat het nu is.” Die woorden vatten  
het gevoel van de dag mooi samen. 
 
Het jubileumjaar markeert niet alleen een  
moment van trots, maar ook van energie voor  
de toekomst. We blijven bouwen aan een  
Amsterdam waar iedereen zich gezien,  
gehoord en ondersteund voelt.  
Samen, met de kracht van vrijwilligers.

Lotte Terwel - Stadsdeelbestuurster Amsterdam,  
reikte de Andreaspenning aan Karel Philippens uit

https://youtu.be/WjTd3SMwOD0?feature=shared
https://youtu.be/aI4c6uYQYrc?feature=shared
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Fusie met KansenNet
Door de invoering van een nieuw, complex subsidiekader 
bij de gemeente Amsterdam, benaderde Stichting  
KansenNet ons met de vraag om te onderzoeken of  
een fusie mogelijk was. Die samenwerking werd al in  
de zomer van 2024 in gang gezet: coördinatoren van 
KansenNet begonnen mee te draaien op ons kantoor,  
en werkten samen met collega’s van Gilde Amsterdam 
aan het afstemmen van werkwijzen en procedures. 
Vrijwilligers van KansenNet werden opgenomen in ons 
administratiesysteem. De formele fusie vond plaats op  
1 januari 2025. Dankzij deze bundeling van krachten zijn 
we als organisatie sterker: we bereikten samen meer 
mensen en konden de activiteiten van KansenNet  
meenemen in onze subsidieaanvraag.

SamenSpraak Noord sluit  
zich aan
Een tweede ontwikkeling volgde kort na de bekendma-
king van de nieuwe subsidietoekenning over de periode 
2025–2030. SamenSpraak Noord, voorheen onderdeel 
van De Sociale Maatschap, kreeg geen subsidie meer 
toegekend. Zij vroegen ons of wij hun trajecten en 
vrijwilligers wilden overnemen. Hoewel hier geen extra 
financiering tegenover stond, besloot Gilde Amsterdam 
dit wél te doen. De waarde van de bestaande trajecten 
en het behoud van gemotiveerde vrijwilligers vonden we 
simpelweg te belangrijk. Per 1 januari 2025 zijn de activi-
teiten van SamenSpraak Noord officieel ondergebracht 
bij Gilde.

Lancering van PowerVol
Tot slot dienden we in 2024 een voorstel in voor een 
nieuw traject: PowerVol. Dit programma, ontwikkeld  
door Gilde Nederland, helpt actieve ouderen in groeps-
verband na te denken over thema’s als zingeving,  
gezondheid en de toekomst. In 2025 starten we met 
een pilot in Amsterdam-Zuid. Voor Gilde Amsterdam is 
dit een nieuwe stap – spannend, maar ook veelbelovend. 
In een stad als Amsterdam, die in rap tempo vergrijst, 
verwachten we dat er grote behoefte is aan een  
programma als PowerVol.

Nieuwe ontwikkelingen binnen Gilde

2024 was een jaar van beweging en groei voor Gilde Amsterdam. Verschillende grote ontwikkelingen zetten de toon voor de komende jaren.

www.gildeamsterdam.nl

VEERKRACHT OP LEEFTIJD

DOE MEE AAN ONZE GRATIS
INSPIRATIEWORKSHOPS!

Begint er een nieuwe fase in uw leven? En bent u toe aan 
verrijking? Dan bent u bij PowerVol aan het juiste adres!  

PowerVol brengt u nieuwe inspiratie, contacten en een gezonde  
balans in uw leven. Met onze gratis workshops voor oudere  
Amsterdammers ontdekt u samen met gelijkgestemden hoe u  
veerkrachtig en met plezier uw nieuwe levensfase kunt vormgeven.

Nieuws
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SamenSpraak koppelt anderstalige Amsterdammers aan vrijwilligers die een 
jaar lang wekelijks met hen Nederlands spreken. ‘We kijken bij het koppelen 
naar waar iemand woont, hobby’s en interesses. Het is belangrijk dat er een 
klik is. Daarna spreken koppels af in de OBA, thuis, op de markt of tijdens een 
wandeling – altijd in het Nederlands. Veel mensen hebben behoefte aan  
spreekervaring. Op school of werk komt dat er vaak niet van.’ 

In 2024 zijn er 247 koppelingen gemaakt. Er blijven meer 
aanmeldingen van anderstaligen dan van vrijwilli-

gers. ‘We hebben nu vier vrijwilligers klaarstaan, 
maar veertig anderstaligen wachten nog,’ 

vertelt Manon. ‘Vrijwilligers vinden 
ons via internet, de vrijwilligers-

centrale, advertenties of via-via. 
Mond-tot-mondreclame  

werkt het beste. Als  
mensen enthousiast zijn, 

vertellen ze het door.’ 

Wat SamenSpraak bijzonder maakt, is de verbinding tussen twee mensen die 
elkaar anders nooit hadden ontmoet. ‘Veel mensen denken dat het alleen iets 
oplevert voor de anderstalige, maar ook vrijwilligers groeien ervan. Het is een 
verrijking: je leert, je deelt, je krijgt er energie van.’ 

Sommige matches groeien uit tot hechte vriendschappen. ‘Er zijn koppels die 
samen zingen, koken of zelfs op vakantie gaan. Soms beschouwen anderstali-
ge deelnemers hun maatje als familie. Een vrijwilliger werd zelfs als opa gezien 
bij de geboorte van een kindje. En veel mensen willen na een jaar niet stoppen.’ 

Het geheim? Volgens Manon zit het niet in systemen of cijfers, maar in mense-
lijk contact. ‘Je bent een soort koppelaar,’ zegt ze. ‘Zoals in romantische films. 
Je koppelt twee mensen, en dan begint de reis. Twee wagons van een trein.  
Als het lukt, is het prachtig.’ 

Grote veranderingen waren er in 2024 niet, maar er is wél veel voorbereid. 
Zo is zowel KansenNet als SamenSpraak Noord begin 2025 officieel samen 
gegaan met Gilde Amsterdam, na een periode van afstemming in 2024. 

‘ 2024 was een goed jaar,’ vertelt Manon, coördinator bij SamenSpraak. ‘We hebben veel aanmeldingen gehad en goed 

kunnen draaien. Vooral in de tweede helft van het jaar zagen we meer nieuwe vrijwilligers, ook jongere mensen.  

Dat is mooi om te zien. Jongeren haken soms sneller af, maar als het klikt, ontstaat er echt iets moois: je leert niet 

alleen een ander kennen, je stapt ook uit je eigen bubbel.’ 

Een jaar zoals het altijd wel mag zijn

Manon Stoeltie, coördinator SamenSpraak

‘Je koppelt twee mensen, en dan begint de reis.  
 Twee wagons van een trein. Als het lukt, is het prachtig.’ 

https://youtu.be/aI4c6uYQYrc?feature=shared
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‘Het is een prachtig project, maar het vraagt 
echt iets van de vrijwilliger,’ vertelt coördina-
tor Marleen. ‘Je werkt met het kind én met de 
thuissituatie. Ouders zijn cruciaal, maar niet 
altijd makkelijk te bereiken.’ Kinderen worden 
vooral aangemeld via professionals zoals 
jeugdartsen, diëtisten en ouder-kindteams, 
maar momenteel wordt er gewerkt aan een 
bredere bekendheid en een laagdrempeliger 

aanmeldingsprocedure. Zo is Gilde in 
gesprek met jeugdnetwerken in 

West, om ook via buurtpro-
fessionals kinderen aan- 

gemeld te krijgen.  
En er zijn plannen 

voor contacten  
met huisartsen  

en scholen.

Het project draait op een groep betrokken  
vrijwilligers, opvallend vaak jongvolwassenen. 
‘Veel van hen hebben zelf ervaring met over-
gewicht. Ze willen iets terugdoen, en dat is be-
wonderenswaardig,’ aldus Marleen. Het vinden 
van een goede match blijft wel zoeken. ‘Soms 
zijn er te veel kinderen, dan weer te veel ma-
tjes. Het is een spel tussen vraag en aanbod.’ 

De impact is groot, ook als die pas later zicht-
baar wordt. Marleen noemt een meisje dat 
nooit naar buiten ging en nu zelfstandig naar 
school fietst. Of een jongen die zijn sport-
doelen haalde met zijn maatje. ‘Ze bouwen 
zelfvertrouwen op, soms zonder dat ze het zelf 
doorhebben.’ 

Vrijwilligers volgen een basistraining bij de  
Vrijwilligersacademie en nemen deel aan inter-
visies, met sprekers van bijvoorbeeld Kinder-
Resto en de Hogeschool van Amsterdam.  

Zo wordt kennis gedeeld over voeding,  
motivatie en kwetsbare situaties. ‘Je moet 
aansluiten bij de belevingswereld van een kind,’ 
zegt Marleen. ‘Geen preek, maar contact.’ 

Een nieuwe samenwerking in 2024 met  
Expeditie Jij, een intensief beweeg- en  
bewustwordingstraject, leidde tot extra  
aanmeldingen. Tegelijk blijft het werken met 
gezinnen soms confronterend. ‘Sommige 
situaties raken je. Maar juist dan besef je hoe 
belangrijk het is dat er iemand is die dat kind 
ziet. Iemand die zegt: ik ben er voor jou.’ 

Vooruitkijkend hoopt het team op meer 
vrijwilligers, meer bekendheid en verdieping  
in de begeleiding. ‘We doen dit met veel  
toewijding, maar het blijft vrijwilligerswerk.  
Ik zou soms willen dat we meer konden  
bieden. Maar ook met kleine stapjes kun je  
veel bereiken.’ 

In 2014 werd het project Maatje Meer voor Maatje Minder opgericht voor Amsterdam-West. Vrijwilligers begeleiden 

kinderen van 4 tot 16 jaar met overgewicht, met als doel een gezondere leefstijl. Ze wandelen, sporten, koken of fietsen 

samen – maar net zo belangrijk zijn het luisteren, stimuleren en plezier maken. 

Verandering begint met kleine stappen 

‘ Sommige situaties raken je. Maar juist dan besef je hoe belangrijk het  
 is dat er iemand is die dat kind ziet. Iemand die zegt: ik ben er voor jou.’

Marleen Tesselaar, coördinator Maatje Meer voor een Maatje Minder

https://youtu.be/XpUYXGMingo?feature=shared
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Madeleine begon eind 2023 als coördinator. ‘Eerst met iemand samen, 
maar die is inmiddels gestopt. Graag doe ik het met iemand samen, 
maar ik doe het coördineren met veel plezier.’

In 2024 organiseerde ze twee bijeenkomsten voor vrijwilligers. ‘Daar 
bleek veel behoefte aan: uitwisseling, intervisie, bijscholing. Iedereen 
doet het nu op z’n eigen manier, maar we willen graag meer structuur. 
Bijvoorbeeld: hoe leren kinderen lezen? Wat werkt goed? Ook denken 
we aan vaste bijeenkomsten, twee keer per jaar, om ervaringen te delen.’

Gilde’s leesbegeleiders gaat zich komend jaar met name richten op 
scholen in Noord, West en Zuidoost. ‘Daar wonen veel kinderen voor wie 
thuis lezen niet vanzelfsprekend is. Technisch kunnen ze meestal goed  
lezen, maar begrijpen ze niet wat ze lezen. Dan praten we samen over de 
tekst: wat stond er nou? Wat bedoelt de schrijver.  Lezen én begrijpen, 
daar draait het om.’

Voor Madeleine zijn de kleine successen het mooist. ‘Ik had vorig jaar 
een jongen met ernstige dyslexie. Hij vond lezen verschrikkelijk. Maar 
door stukjes samen te lezen, grapjes te maken en hem aan te moedigen, 

kreeg hij er plezier in. Nu vindt hij lezen leuk. En als kinderen lezen 
leuk vinden, dan gaan ze vooruit. Soms nemen ze zelfs boeken 
mee naar huis. Laatst kwam er eentje aanzetten met Tonke 
Dragt. Dan ben ik trots.’

Er zijn nu 34 leesbegeleiders actief. Madeleine leg-
de ook contact met nieuwe scholen. ‘Ik doe een 
intake: wat zoeken ze, voor welke groep, wat 
kunnen wij bieden, wat hebben we nodig? 
Bijvoorbeeld een rustige plek – dat klinkt 
vanzelfsprekend, maar dat is het niet 
altijd. Daarna koppel ik begeleiders en 
houd ik contact om tijdig bij te sturen.’

Voor 2025 staan er plannen voor een 
intervisiegroep. ‘Niet iedereen heeft 
ervaring met onderwijs. Soms zijn 
situaties ingewikkeld. Dan is het  
fijn om te kunnen sparren. En dat  
begeleid ik met plezier. 

‘ In 2024 hebben we vooral gewerkt aan het opnieuw op de rit krijgen van de leesbegeleiding,’ vertelt Madeleine, coördinator bij 

Gilde Amsterdam. ‘Het systeem was verouderd en niet bijgehouden. Vrijwilligers die allang gestopt waren, stonden er nog in.  

Ook het overzicht van scholen was zoek. We zijn begonnen met opruimen en inventariseren. Inmiddels weten we beter wie  

we in huis hebben en waar we actief zijn.’

Weer terug op de rit

Madeleine Gunning, coördinator Leesbegeleiding

‘ Soms nemen ze zelfs boeken mee naar huis. Laatst kwam er  
eentje aanzetten met Tonke Dragt. Dan ben ik trots.’

https://youtu.be/bSWoiPlh_9w?feature=shared
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De vraag naar maatwerkwandelingen blijft 
groot. Vooral in maart en april is het druk met 
scholen uit heel Nederland en internationale 
scholen die jaarlijks terugkomen. ‘De wensen 
zijn vaak specifiek – een wandeling door zowel 
de Jordaan als De Pijp in een uur, of langs plek-
ken met persoonlijke herinneringen. Dat laatste 
organiseren we graag, maar  

het kost tijd.’ 

Populaire routes blijven de Jor-
daan, de binnenstad en het 

Maritiem kwartier. Nieuw 
zijn drie wandelingen, 

eentje voor 750 jaar 
Amsterdam en 

twee gevelstenen 

routes in samenwerking met de Gevelstenen 
Vereniging. ‘We hebben veel werk gestoken in 
het ontwikkelen ervan. Maar het resultaat is 
prachtig – en ze worden nu al geboekt.’ 

De belangstelling vanuit het onderwijs blijft 
groeien. Steeds vaker komen grote groe-
pen leerlingen van mavo tot hbo. ‘Ze krijgen 
opdrachten mee, maken foto’s of vertellen iets 
over een gebouw,’ vertelt Kees. 
Vergeleken met 10 jaar geleden is het aantal 
wandelaars gedaald. Die daling komt deels door 
concurrentie van apps, commerciële gidsen 
en strengere regelgeving vanuit de gemeente. 
De benodigde ontheffingen vormen een flinke 
kostenpost voor een kleine organisatie als Mee 
in Mokum, en door allerlei regels zijn sommige  

hofjes minder toegankelijk geworden. 
De nieuwe aanwas van gidsen blijft goed. ‘Rond-
leiden is ontzettend leuk om te doen. Je moet 
ervan houden om met mensen om te gaan. 
En zelfs Amsterdammers kunnen wij nog iets 
nieuws leren,’ zegt Kees. 

Mee in Mokum investeert doorlopend in kennis. 
In de wintermaanden zijn er om de twee weken 
lezingen speciaal voor gidsen. Ook is de organi-
satie sinds vorig jaar weer aangesloten bij Gilde 
Nederland. ‘We waren aanwezig op een lande-
lijke dag in Delft, met gidsen uit het hele land. 
Heel inspirerend om ervaringen te delen  
en andere steden te leren kennen. Met het 
jubileumjaar voor de deur verwacht ik dat 2025 
weer een druk en bijzonder jaar wordt.’ 

‘2024 was een rustig, maar productief jaar,’ vertelt Kees Kroon, teamleider van Mee in Mokum. Begin dit jaar werd een 

opleiding voor nieuwe gidsen georganiseerd. Tien mensen deden in april examen en zijn inmiddels actief in het team. 

‘Zo houden we het aantal gidsen op peil, want er vallen ook altijd mensen af door leeftijd of gezondheid,’ aldus Kees. 

Een rustig, maar productief jaar 

‘Je moet ervan houden om met mensen om te gaan.  
En zelfs Amsterdammers kunnen wij nog iets nieuws leren.’

Kees Kroon, coördinator Mee in Mokum
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In 2024 liepen er iets minder trajecten dan het jaar ervoor 
– zo’n 80 in plaats van 90 à 100. ‘Dat kwam vooral door een 
lagere subsidie,’ legt Karel uit. 
‘Verder was het een stabiel jaar. We hebben goed kunnen 
draaien en veel tijd gestoken in de voorbereiding op 2025, 
waaronder een grote subsidieaanvraag. Die vraagt om 
meer samenwerking met andere organisaties. Daar zijn 
we in 2024 al volop mee begonnen.’

Samenwerking en netwerkuitbreiding stonden centraal. 
‘We spraken met allerlei organisaties over kennis de-
len, vrijwilligers uitlenen en cursisten koppelen. Vooral 
in stadsdelen als Noord, Nieuw-West en Zuidoost is de 
vraag groot. Maar de NT1-doelgroep – mensen met 
Nederlands als moedertaal die moeite hebben met lezen 
en schrijven – blijft lastig te bereiken. We zoeken ze via de 
buurteams en buurthuizen, maar veel mensen durven de 
stap (nog) niet te zetten of haken snel af.’
Vrijwilligers blijven de spil. ‘Genoeg vrijwilligers vinden 
blijft een uitdaging, maar gelukkig is er aanwas. In 2024 

organiseerden we opfristrainingen en workshops in het 
voor- en najaar. Niet massaal bezocht, maar wel sterk 
inhoudelijk. Vrijwilligers wisselden ervaringen uit, leerden 
van elkaar en van docenten. Dat soort momenten zijn 
waardevol. Buiten die bijeenkomsten om ondersteunen 
we hen ook met tips en materiaal. De reacties zijn altijd 
positief. Bovendien zijn we ontzettend blij met het fijne  
en enthousiaste team vrijwillgers van TvhL op kantoor  
die zich inzetten om alles te kunnen realiseren. 

Een bijzonder moment voor Karel persoonlijk was de 
toekenning van de Andreaspenning, een belangrijke 
gemeentelijke onderscheiding van Amsterdam. ‘Het was 
een complete verrassing. Iedereen hield het geheim.  
Op de dag zelf viel alles op z’n plek. Het was een  
prachtige bijeenkomst, met een mooie speech van de 
stadsdeelvoorzitster. Dat deed me echt wat.’
Voor 2025 blijft de focus op impact. ‘We weten dat het 
werkt. Vrijwilligers en cursisten geven het terug, maar 
ook onafhankelijk onderzoek bevestigt het. De rappor-

tage van de sociale inclusietoets die in opdracht van de 
Gemeente Amsterdam wordt afgenomen door de Vrije 
Universiteit Brussel toont vooruitgang van de klanten.  
Dat soort bewijs helpt ons richting gemeente en partners. 
Wat we doen, doet ertoe.’ 

‘ Tien jaar geleden begonnen we met bijna niets, en nu hebben we een stevig, gewaardeerd project staan,’ vertelt Karel Philippens, teamleider 

van Taal voor het Leven bij Gilde Amsterdam. ‘We hebben een goed team, een mooi netwerk en zijn actief in alle zeven stadsdelen.  

We werken samen met onder andere buurteams, het UWV, verschillende andere (taal)partners en de gemeente Amsterdam en alle stadsdelen. 

Onze zichtbaarheid groeit. En dat is belangrijk, want lezen en schrijven is de sleutel tot meedoen.’

Samenwerken stond centraal

‘ We spraken met allerlei organisaties over vrijwilligers uitlenen en cursisten koppelen.
 Vooral in stadsdelen als Noord, Nieuw-West en Zuidoost is de vraag groot.”

Karel Philippens, coördinator Taal voor het

https://youtu.be/KCTdgyUAU0A?feature=shared
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De vraag naar coaching bleef stijgen. ‘We kregen cliënten van alle 
leeftijden, met uiteenlopende vragen,’ zegt Sjanien. Van studenten met 
keuzestress tot werkenden die van richting willen veranderen, van sta-
tushouders tot ondernemers in spe – de diversiteit was groot. Nieuwe 
aanmeldingen kwamen via social media, de website, huisartsen, studie-
begeleiders en buurtteams. Ook via-via bleek belangrijk: ‘Mensen horen 
van een ander dat het heeft geholpen, en melden zich aan.’ 

De trajecten zijn maatwerk. ‘Het gaat om vertrouwen en een klik,’ zegt 
Sjanien. Gesprekken vinden voor Sjanien vaak plaats in openbare ruim-
tes: bibliotheken, op terrassen of tijdens wandelingen. Cv’s en sollicita-
tiebrieven zijn voor haar vaak een handig startpunt: ‘Je leert veel over 
hoe iemand zichzelf ziet en wat iemand belangrijk vindt.’ 

De coaches werken vrijwillig, maar professioneel en toegewijd. Ze ko-
men twee keer per jaar bij elkaar voor uitwisseling. ‘We bespreken  
casussen, verwijzen onderling door en gebruiken elkaars expertise,’  
vertelt Sjanien. ‘Sommigen weten veel van schulden, anderen van  
ondernemerschap. Zo helpen we elkaar verder.’  

Hoewel successen niet met toeters en bellen worden  
gevierd, zijn ze voelbaar. ‘Als iemand met een migratie-
achtergrond zich eindelijk durft uit te spreken en stap-
pen zet naar werk of opleiding – dan weet je waarom 
je dit doet,’ zegt Sjanien. ‘Het raakt je, en het gebeurt 
vaker dan je denkt.’ 

Vooruitkijkend wil het team gestaag doorgroeien – 
met meer cliënten én coaches. Ook is er aandacht 
voor productontwikkeling en het beter beschikbaar 
maken van coaching voor mensen met een kleinere 
beurs. ‘We stellen nu geen inkomenseis, maar willen  
er wel bewuster mee omgaan.’ 

Met een sterk team, een stevige basis en volop motivatie 
kijkt het loopbaancoachingsteam van Gilde vol vertrouwen 
naar de toekomst. 

‘We zijn een serieuze club mensen die zo professioneel mogelijk werken, met vrijheid voor een eigen aanpak,’ vertelt 

Sjanien, een van de loopbaancoaches van Gilde Amsterdam. In 2024 groeide het team naar zestien leden, met vier 

nieuwe coaches. Ze hebben uiteenlopende achtergronden: sommigen runnen een eigen praktijk en nemen 

cliënten vrijwillig aan, anderen zijn gepensioneerd en brengen jaren ervaring mee uit zorg, onderwijs of 

maatschappelijk werk. Wat hen verbindt, is hun betrokkenheid en de wens om écht iets te betekenen. 

Een jaar met groei en verdieping 

Sjanien van de Broek,  Loopbaancoach Coaching & Loopbaanadvies

‘ Als iemand met een migratieachtergrond zich eindelijk durft uit te spreken 
en stappen zet naar werk of opleiding – dan weet je waarom je dit doet,’

https://youtu.be/CP50baEsdAk?feature=shared
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Gilde Amsterdam heeft in 2024 een finan-
cieel goed jaar achter de rug. Er is een net-
to positief resultaat geboekt van €54.278. 
De inkomsten vielen ruim 30.000 euro 
hoger uit dan in 2023. De belangrijkste re-
den hiervoor is een flinke stijging bij Mee in 
Mokum en doordat Leesbegeleiding nu ge-
deeltelijk vanuit de scholen wordt betaald. 
De kosten vielen bijna 100.000 euro lager 
uit voornamelijk door een halvering van het 
aantal betaalde uren en het beperken van 
de uitgaven voor de projecten.

Met die teruggang in uren raakt de stich-
ting wel aan een organisatorische on-
dergrens. We kunnen eigenlijk niet meer 
alles doen dat we minimaal willen doen. 
Daarom hebben we besloten in 2025 weer 
iets meer betaalde uren in te gaan zetten. 
Hierdoor kunnen we onze vrijwilligers en 
netwerkpartners in de stad beter on-
dersteunen. De extra uren worden met 
name ingezet op een verbetering van het 
client-volgsysteem en op interne en exter-
ne communicatie. Door deze uitbreiding in 
betaalde inzet zal het resultaat van 2025 
naar verwachting neutraal zijn.

In 2024 heeft de gemeente Amsterdam al 
zijn subsidiecontracten binnen het sociale 
domein opgezegd, alle overeenkomsten 

die Gilde Amsterdam had met de gemeen-
te Amsterdam vielen hieronder. Er is vanuit 
de gemeente een groots proces gestart 
waarbij een omvangrijk pakket van
voorwaarden en eisen gepubliceerd werd 
waarbinnen partijen mochten inschrijven. 
Het hele proces werd extern begeleid door 
2 organisaties die tientallen verschillende 
bijeenkomsten ter ondersteuning boden. 
Het voldoen aan alle eisen en het schrijven 
van de stukken vergde het uiterste van de 
capaciteit van een organisatie als Gilde. 
We zijn echter wel erg blij dat de uitkomst 
van al deze inspanning is dat we voor de 
periode 2025-2030 subsidie op al onze be-
staande projecten én een nieuwe subsidie 
op een te starten project hebben gekre-
gen. Deze uitkomst is een goede basis om 
de organisatie nog steviger in de stad te 
verankeren.
 
Gilde Amsterdam huurt kantoorruimte 
op een hofje op de Keizersgracht van het 
RCOAK. Het RCOAK stelt de kantoren op 
dit hofje beschikbaar aan kleine Goede 
Doelen in Amsterdam. Jaarlijks wordt
een flink deel van de huurkosten aan Gilde 
Amsterdam kwijtgescholden door het 
RCOAK. In 2024 bedroeg deze schenking 
€45.939. Gilde Amsterdam is het RCOAK 
hier zeer erkentelijk voor.

Financiële analyse 

Baten  
 
Subsidie gemeente Amsterdam 238.255
Opbrengsten Mee in Mokum 45.317
Financiele baten 741
Overige baten 5390 

Totaal 289.703 
  

Lasten  
 

Kosten personeel 124.257
Huisvestingskosten 17.623
Organisatiekosten 57.534
Activiteitenkosten 33.805
Afschrijvingen op materiële vaste activa 185
Overige lasten 2.021

Totaal kosten 235.425 
  
 

Resultaat* 54.278* 

 *Wordt toegevoegd aan de aan de continuïteitsreserve 
  

               De jaarrekening ligt op kantoor ter inzage
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Vrijwilligers verdeeld over de projecten

De leeftijd van onze vrijwilligers Redenen om aan te sluiten
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